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Bună ziua tuturor, 

Cu cât trăiesc mai mult, cu atât mai mult îl văd pe Dumnezeu-Tatăl împletind toate 

elementele vieții pentru a descoperi implicarea Sa în fiecare detaliu.  

Este ca și cum ne face "cu ochiul" în moduri subtile care, dacă sunt observate, este ca 

și cum ne-ar spune "Sunt aici". Aceste "clinchete de ochi ale lui Dumnezeu" ne dau 

siguranță și încredere în capacitatea Sa de a țese împreună țesătura vieții noastre.  

A vrut să facă rău? 

Această serie analizează viețile a 4 situații pe care Domnul le-a folosit pentru a face 

voia Sa, uneori în ciuda lor. Uneori, abia după eveniment(e) putem să privim înapoi, în 

retrospectivă, și să vedem mâna Lui la lucru.  

Un exemplu este Iosif, pe care îl vedem mai întâi ca pe un tânăr arogant de 17 ani. În 

Geneza 37, el are tupeul de a împărtăși vise profetice cu familia sa, inclusiv cu frații săi 

mai mari geloși. Deși era mult mai tânăr, el era șeful lor și, în mod clar, preferatul tatălui 

lor. L-au vândut ca sclav, l-au mințit pe tatăl lor spunându-i că a fost ucis și apoi și-au 

văzut de treburile lor pentru următorii 13 ani.  

Cunoașteți povestea: Vândut lui Potifar, promovat la conducerea gospodăriei sale, 

acuzat pe nedrept, întemnițat, promovat la conducerea închisorii, a interpretat vise, 

adus în fața lui Faraon, însărcinat cu asigurarea securității Egiptului pentru foametea 

anunțată să vină 7 ani mai târziu.  

Când frații săi au venit în Egipt pentru a cumpăra mâncare în anul 2 al foametei*, Iosif a 

dezvăluit cine era. În Geneza 50: 20, Iosif comentează când privește înapoi la aceste 

evenimente: "Voi ați gândit-o spre rău, dar Dumnezeu a vrut să fie spre bine". *45:6 

Ebraica este mai clară și poate fi tradusă astfel: "Tu ai gândit în rău, dar Dumnezeu a 

anulat planurile tale cu gândurile Sale, întorcând-o spre bine". O altă traducere o spune 

astfel:: "Ai gândit-o spre rău, dar Dumnezeu a împletit-o ca să o facă bună."  

 

 



Această serie este despre cum Dumnezeu împletește lucrurile împreună 

Speranța mea este că ne va determina să ne oprim și să privim în urmă, apoi să privim 

în prezent, pentru a vedea mâna Lui la lucru împletind elementele vieții noastre. 

 

Situația 1: David și Batșeba 

În II Samuel 11: 1 ni se spune că "primăvara, când regii pleacă la război", David și-a 

trimis armata, dar el a rămas în cetate. Acesta este primul indiciu că ceva este pe cale 

să meargă prost - el nu era acolo unde ar fi trebuit să fie, nu făcea ceea ce ar fi trebuit 

să facă. 

Rezultatul a fost că a avut ceva timp liber la dispoziție și, așa cum se întâmplă cu mulți 

bărbați atunci când se plictisesc, gândurile lui s-au îndreptat spre femei. A văzut-o pe 

Batșeba, soția lui Urie, făcând baie pe acoperișul casei sale.  

Știți povestea, sunt sigur: el a luat-o pe Batșeba, după ce, după partida lor amoroasă 

care a lăsat-o însărcinată, l-a pus pe soțul ei să fie pus în fruntea armatei pentru a fi 

ucis. Acest lucru l-a eliberat pentru a se căsători cu soția văduvă. Natan l-a confruntat, 

iar păcatul i-a fost iertat - avem Psalmul 51 pe care l-a scris în pocăința sa. În special 

versetul 10 iese în evidență: "Creează în mine o inimă curată, Dumnezeule, și înnoiește 

în mine un duh drept".  

Cine se uită?  

În acest timp, regele David avea mai mulți consilieri regali, iar printre ei se număra 

Ahitofel. Înțelepciunea lui Ahitofel era legendară și regele David avea mare încredere în 

el.  

Fiul lui David, Absalom, s-a răzvrătit, după cum ne spun capitolele 15-17 din II Samuel. 

Ahitofel s-a implicat în complotul împotriva lui David, dându-i intenționat sfaturi proaste 

care au făcut jocul rebelilor. În cele din urmă, însă, rebelii nu i-au urmat sfatul și, știind 

că cauza era pierdută, s-a sinucis spânzurându-se.  

El a ajutat la declanșarea întregii situații, încurajându-l pe Absalom să se răzvrătească, 

l-a sfătuit cum să o facă, a plănuit uciderea regelui și a distrus orice posibilitate de 

reconciliere. De ce?  

 

 

 



Diavolul este în detalii 

Există o frază americană pe care și alte națiuni o au, sau ceva asemănător: Diavolul 

este în detalii. Această expresie este folosită pentru a explica faptul că un plan pare 

grozav, dar adevărata muncă și adevăratele probleme apar în punerea în aplicare a 

planului. În acest caz, expresia este destul de literală: Diavolul era într-adevăr în 

detaliile complotului împotriva lui David. 

Ni se spune în II Samuel 11: 3 că Batșeba era fiica lui Eliam. Acest lucru este destul de 

interesant, dar când citim II Samuel 23: 34 citim că tatăl lui Eliam era nimeni altul decât 

consilierul favorit al lui David, Ahitofel. Asta înseamnă că Batșeba era nepoata lui 

Ahitofel.  

 

De ce s-a răzvrătit Ahitofel împotriva regelui David?  

Pentru că era chiar acolo pentru a vedea tot adevărul urât. Șeful său, regele luându-și 

nepoata pentru el, distrugând orice respect pe care îl avea pentru el. Soțul nepoatei 

sale a fost ucis pentru ca regele să poată ascunde aventura lui și sarcina ei. El a purtat 

această ofensă în inimă, unde s-a transformat în ură, plănuind în cele din urmă moartea 

șefului său, regele.  

Ideea fiecăreia dintre cele 4 situații pe care le vom examina este modul în care 

Dumnezeu împletește lucrurile pentru a face voia Sa mai mare, uneori în ciuda noastră. 

Nu este vorba despre Ahitofel și Absalom și complotul lor.  

Nu, este vorba despre abilitatea lui Dumnezeu Tatăl de a ni-l da pe Solomon, cel mai 

înțelept dintre toți bărbații din Vechiul Testament. Este vorba despre cum, în ciuda 

păcatului lui David, în ciuda înșelăciunii sale, Dumnezeu Tatăl ne-a dat totuși pe 

Solomon dintr-o căsătorie începută în cele mai rele circumstanțe. 

Faptul că Solomon a avut o relație apropiată și plină de iubire cu tatăl său (David) 

și cu mama sa (Batșeba) este evident în primele 9 capitole din Proverbe.  

În aceste prime 9 capitole, Solomon citează ceea ce i-a spus tatăl său. Proverbe 1: 1-8 

arată clar acest lucru:  

"Fiul meu, ascultă învățătura tatălui tău, nu părăsi legea (tora) mamei tale".  (El a 

repetat porunca de a nu uita cuvintele mamei sale în 6:20) 

De-a lungul primelor 3 capitole, el spune "fiul meu" în mod repetat, deoarece îl citează 

pe tatăl său, regele David. Iar în capitolul 4: 3-5 Solomon scrie: "Am fost fiul tatălui meu, 

blând și iubit în ochii mamei mele (Batșeba).... M-a învățat zicând... fiul meu... 

dobândește înțelepciune și cu înțelepciune dobândește pricepere..."  



Este oare de mirare că, crescând în această familie iubitoare, cu părinți atât de devotați 

care îi spuneau să dobândească înțelepciune, când Domnul i s-a arătat tânărului rege 

întrebându-l ce vrea, Solomon a spus că vrea înțelepciune și pricepere? (I Regi 3: 1-10) 

Să fim încurajați că, indiferent cât de mult încurcăm lucrurile, indiferent cât de rele au 

fost circumstanțele pe care le-am provocat și ce a rezultat din acele circumstanțe, 

Domnul este încă capabil să-Și îndeplinească voia Sa. 

Mai mult decât atât, să aducă binecuvântare din dezordinea noastră! 

Căutați-L pe Tatăl care țese firele vieții voastre împreună și amintiți-vă că David a murit 

înainte de a-și vedea fiul urcând pe tronul lui Israel. Domnul a fost credincios în ciuda 

carnalității lui David, în ciuda păcatelor sale, pentru a împlini voia Sa. A fost nevoie de 

mai mult timp decât viața lui David pentru a o aduce la îndeplinire, dar El a adus, de 

fapt, voia Sa la îndeplinire.  

Sa ne luam ochii de la noi înșine, rugându-ne "binecuvântează acest dezastru", și 

abordează viața având încredere în capacitatea Tatălui de a împleti lucrurile pentru a fi 

o binecuvântare.  

Un nou exemplu săptămâna viitoare, până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 
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Bună ziua tuturor, 

Aceasta este povestea memoriei îndelungate a lui Dumnezeu, a capacității Sale de a-și 

ține promisiunile. Dacă simțiți că Domnul v-a făcut promisiuni cu privire la o persoană 

dragă, dar nu vedeți că se va împlini încă, această povestire vă va încuraja. Dacă te 

întrebi dacă ceva ce ți-a promis se va întâmpla vreodată, aceasta te va încuraja. 

Timpul este aproximativ 1.400 î.Hr.  

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


Exodul 17 ne spune că Israel tocmai ieșise de la despărțirea Mării ca o națiune nouă, 

doar că a ajuns la Refidim, care în ebraică înseamnă: "Loc de odihnă". O singură 

problemă: nu aveau apă.  

Domnul i-a spus lui Moise că va sta pe o stâncă și l-a instruit pe Moise să lovească 

stânca o singură dată cu toiagul său și aceasta va da apă. Simbolismul este frumos. 

Stânca și Domnul stând pe ea este un tip al lui Isus Hristos. Lovirea stâncii de 1 dată cu 

toiagul (Cuvântul lui Dumnezeu/profeție) a fost un tip al crucii, având ca rezultat 

revărsarea apei (Duhul Sfânt) de pe stâncă. Apa a potolit setea poporului.  

Mai târziu, în Numeri 20: 8, Moise avea să se confrunte cu o altă situație asemănătoare, 

iar Domnul i-a spus de data aceasta să vorbească pur și simplu stâncii și aceasta va 

scoate apă. Primul exemplu a necesitat ca stânca să fie lovită, ca un tip al lui Isus pe 

cruce, dar mântuirea constă în a crede în inimă, apoi în a mărturisi cu gura că Isus este 

Domnul.  

De aceea, a doua oară trebuia doar să vorbească stâncii pentru a aduce apă. Pentru că 

s-a lăsat prins în certurile adunării, a lovit stânca așa cum a făcut-o și la prima, 

încălcând grav ceea ce știa despre Domnul, despre planul Său de mântuire, și a fost de 

fapt mai degrabă o insultă în fața Domnului. Acest păcat a făcut ca Domnul să îl judece, 

interzicându-i intrarea în Țara Făgăduinței. Cu cât știi mai multe, cu atât mai subțire 

este harul în unele lucruri. 

Imediat după ce Moise a lovit stânca și a ieșit apă  

Israel a fost atacat de verii lor, amaleciții, în Exodul 17:8. Geneza 36:12 ne spune că 

Amalec a fost fiul nelegitim al fiului lui Esau, iar descendenții săi au fost cei care i-au 

atacat pe verii lor, Israelul nou format. Ni se spune că a fost o ambuscadă.  

Este aici, în Exodul 17: 10-15, bătălia dintre verișori a fost atât de lungă și de dură, încât 

a făcut ravagii toată ziua. Ni se mai spune că atâta timp cât Moise a ținut mâinile 

ridicate, Israel a învins, dar când a obosit și a lăsat mâinile în jos, Amalek a început să 

câștige.  

Soluția a fost ca Aaron și Hur să-l pună pe Moise să se așeze pe o stâncă, iar ei i-au 

ținut mâinile ridicate. Din nou avem o prefigurare a mântuirii: Moise înseamnă "scos 

afară", deoarece a fost scos din râu pentru a răspunde unei chemări mai înalte, 

așezându-se în odihnă pe stâncă.  

În plus, Aaron înseamnă "putere" sau "înălțat" sau "puternic", iar rădăcina lui Hur (harar) 

înseamnă o sursă de căldură sau a arde. Derivatul înseamnă 'gaură sau cavernă', ca și 

unde cineva ar construi un foc pentru a încălzi locul, sursa de foc.  



Așadar, îl avem pe cel scos afară așezat pe stânca mântuirii sale, înălțat pe de o parte, 

în timp ce cu cealaltă arde de zel pentru Domnul, câștigând lupta! Aici vedem un nume 

răscumpărător dat Domnului, Iehova-Nissi, Domnul, stindardul meu de biruință.  

Ca urmare a ambuscadei lui Amalec, versetele 14-16 ne spun că Domnul îi promite lui 

Moise că va fi în război cu Amalec din generație în generație, până când vor fi complet 

nimiciți. 

Să mergem cu 400 de ani înainte, până în jurul anului 1.000 î.Hr. 

Regele Saul domnește și, odată ce se stabilește, Domnul îi spune să meargă la război 

cu Amalec în I Samuel 15:1-3, spunându-i: "Îmi amintesc ce i-a făcut Amalec lui Israel, 

pândind pe drum când el (Israel) a ieșit din Egipt... de aceea, du-te la război și 

nimicește-i pe păcătoșii de Amalec (v18) pe toți și tot ce au..." 

Dar Saul a cruțat viața regelui Agag al amaleciților, a familiei sale și a celor mai bune 

animale. Deși Agag a fost executat mai târziu în acea zi, este clar că o parte din familia 

sa a supraviețuit. De unde știm acest lucru?  

Mergem din nou înainte, cu 600 de ani înainte, până în jurul anului 480 î.Hr. 

Ne aflăm acum la aproximativ 1.000 de ani după Moise, la 600 de ani după regele Saul, 

și găsim un anumit om pe nume Haman care îi urăște pe evrei. Cunoașteți povestea; 

Haman complotează împotriva poporului evreu, întinzând o capcană, fără să-și dea 

seama că regina este evreică. Prin îndrăzneala ei, riscându-și propria viață, complotul 

este dezvăluit și Haman este executat pe spânzurătoarea pe care o pregătise pentru 

Mardoheu, unchiul Esterei.  

Ne-am putea întreba de ce cartea Estera se află în Biblia noastră. Este singura carte 

din Biblie care nu îl menționează pe Dumnezeu și nu prezintă nașterea niciunei 

persoane notabile din neamul lui Iisus. Eu susțin că unul dintre motivele pentru care 

Domnul a avut grijă să o aibă în Biblia noastră este acela de a arăta memoria 

îndelungată și credincioșia Domnului.  

Haman este identificat de 5 ori în Estera ca fiind "Haman Agagitul". (3:1, 10; 8: 3, 5; 

9:24) Agag, vă amintiți, era regele pe care Saul îl cruțase cu vreo 600 de ani mai 

devreme. Familia sa supraviețuitoare a păstrat numele viu, până în cartea Estera, încă 

legată de acea ură față de vărul Israel.  

Haman, Agagitul, era din aceeași ură pe care o nutrea Amalec împotriva lui Israel cu 

atât de mult timp în urmă, în ambuscada inițială. A fost dreptatea poetică a Domnului că 

Haman a întins și el o capcană, o ambuscadă pentru poporul evreu, și încă o dată 

Domnul a învins. Sărbătoarea de Purim celebrează această victorie finală a Domnului 

asupra amaleciților. 



Lecția noastră?  

Mulți dintre noi au primit promisiuni de la Domnul cu privire la orice, de la propria viață, 

până la destinele veșnice ale celor dragi. Uneori devenim neliniștiți sau îngrijorați atunci 

când vedem circumstanțe contrare promisiunii. 

Circumstanțele nu sunt un indicator cu privire la progresul cuvântului Domnului către 

tine. Evrei 11:13 enumeră mai mulți oameni cu o credință mare, concluzionând: "Toți 

aceștia au murit în credință, fără să fi primit promisiunile..."  

Faptul că trăiești sau mori nu are nicio legătură cu împlinirea promisiunilor lui 

Dumnezeu. Ești deja în veșnicie, așa că, dacă ai o promisiune sau o chemare pentru 

viața ta și aceasta nu se va întâmpla în acest veac, dă-i 200 sau 500 de ani. Cuvântul 

Său se va împlini.  

El va face ceea ce ți-a promis, așa că odihnește-te în asta. Nu mai încercați să vă dați 

seama și odihniți-vă. Ajungeți la capătul puterilor voastre și odihniți-vă. Renunță. Rămâi 

în pacea Lui. Întoarce-te la promisiunea inițială și găsește din nou acea pace. Lasă-L pe 

El să se ocupe de asta. 

El o va face! El are o memorie lungă și nu este un om care să mintă.  

O altă situație săptămâna viitoare, până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 
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John Fenn, Țesând viața 3 din 4, ajutând o prostituată să se stabilească, 

Gânduri săptămânale 2/4/23 

Bună ziua tuturor, 

Ați trăit suficient de mult timp pentru a înțelege cum o mică decizie de zi cu zi poate 

avea un efect de schimbare a vieții? Uneori spre bine, alteori spre rău. Când este rău, 

vorbim de "legea consecințelor nedorite". Când este bine, ne uităm în urmă și spunem: 

"Așa a fost Dumnezeu".  

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


Cântăreața Jewel are un cântec intitulat "I Do", iar un vers observă: "Viața poate dura 

mult timp dacă faci o alegere greșită". Ne putem pocăi, dar tot trebuie să mergem până 

la capăt. Iertarea se referă la verticală, la modul în care Dumnezeu ne iubește și ne 

iartă. Dar cealaltă componentă este cea orizontală, consecințele, impactul deciziilor 

noastre. Putem fi iertați de păcatul de pe verticală, dar rana de pe orizontală trebuie 

trăită până la capăt - răscumpărare sau distrugere.  

Și uneori privim o situație și o accesăm cum trebuie, înțelegând timpul și anotimpul, și 

ne așteptăm șansa. 

Femeia moabită numită Rahab a fost o astfel de persoană, într-o astfel de 

perioadă. 

Întreaga națiune israeliană nou formată se afla la mică distanță de casa ei, pe zidul 

interior al Ierihonului. Iosua a trimis 2 spioni pentru a obține informații pentru bătălia 

care urma să aibă loc. Aceștia au rămas la casa lui Rahab.  

Cuvântul ebraic tradus aici prin "prostituată" sau "prostituată" este "zonah", care poate fi 

tradus prin "hangiță", și nu există nicio îndoială că acesta a fost un element care a 

explicat de ce cei 2 spioni și-au petrecut noaptea acolo. Dar atât Evrei, cât și Iacov* o 

numesc "prostituată" sau "prostituată", iar în greacă nu există nicio variabilitate în ceea 

ce privește sensul: Ea era o prostituată. În îndatoririle ei de hangiță se pare că a mai 

adunat și bani pe lângă. *Evrei 11: 31, Iacov 2:25 

Când o minciună este onorată 

Dar Noul Testament ne spune că ea a avut o mare credință în Dumnezeul lui Israel, și 

aceasta i-a fost socotită ca neprihănire. Și a fost foarte curajoasă. Ea a mințit autoritățile 

când i-a ascuns pe cei 2 spioni și i-a făcut să promită că ea și casa ei vor fi cruțate.  

Permiteți-mi să fac o incursiune aici pentru a vorbi despre minciuna ei. Regele 

Ierihonului i-a cerut în Iosua 2:3-4 să îi predea spionii, dar ea i-a spus că nu mai sunt 

acolo și că nu știe unde s-au dus, când de fapt îi ascunsese înăuntru.  

În Exodul 1:15-21 vedem cum 2 moașe evreice, Șifra și Pua, primesc ordin de la 

Faraon să ucidă toți nou-născuții de sex masculin aruncându-i în râu. Ele se temeau 

mai mult de Dumnezeu decât de Faraon, așa că nu au ascultat. Când au fost chemate 

în fața lui Faraon, au mințit, spunând că femeile evreice au născut mai repede decât 

cele egiptene. Versetele 20-21 ne spun că Dumnezeu i-a binecuvântat pentru acțiunile 

lor și le-a dat fiecăruia familii, sau "le-a dat case" (familii).  

În ambele cazuri, oamenii implicați au ascultat de Dumnezeu mai degrabă decât de om, 

pentru că "legea regală" a lui Dumnezeu este mai presus de legea omului. Un 

comportament similar poate fi observat în ascunderea și salvarea evreilor de naziști în 



timpul celui de-al doilea război mondial. Am vizitat de multe ori atât casa Annei Frank 

din Amsterdam, cât și casa lui Corrie ten Boom din Haarlem, în apropiere, și sunt uimit 

de harul lui Dumnezeu în acele vremuri dificile.  

Înșelăciunea și minciuna au fost necesare pentru a-i proteja pe oameni de naziști. Peste 

tot în Europa se spun povești despre eroi care i-au ajutat pe evrei, despre documente 

falsificate și chiar rapoarte de sănătate false, toate cu intenția mai onorabilă de a salva 

vieți împotriva unor legi nedrepte și impietate care ar fi vrut ca toți evreii să fie uciși.  

Acesta nu se dorește a fi un studiu complet al subiectului, ci doar o sursă de reflecție. 

Să revenim la povestea noastră... 

Cucerirea Ierihonului, salvarea lui Rahab 

Cunoașteți povestea, cum Iosua a înconjurat orașul, zidurile au căzut, iar Rahab și 

familia au fost salvați pentru că ea a atârnat la fereastră un "cordon roșu al 

răscumpărării" pentru a-și identifica casa pentru armata cuceritoare.  

Matei 1:5 ne spune că un bărbat pe nume Salmon s-a căsătorit cu Rahab, într-o 

minunată poveste de răscumpărare. Unii speculează că el a fost unul dintre cei 2 spioni 

care au rămas cu ea, văzându-i inima, potențialul și curajul. Nu știm, dar știm că 

Salmon și Rahab s-au căsătorit și ea a avut un fiu pe nume Boaz. 

Acest Boaz a întâlnit o cerșetoare, o văduvă pe nume Rut, care era din Moab, aceeași 

zonă de unde era și mama sa. Rut se afla sub tutela lui Naomi, ea însăși văduvă, iar 

Naomi a încurajat-o pe Rut să facă ceva cu totul remarcabil pentru zilele ei: I-a spus să-

i ceară mâna lui Boaz, în loc să aștepte ca el să se hotărască să o facă. 

În Rut 3: 1-11 aflăm că Naomi îi spune lui Rut să aștepte până când Boaz va adormi, 

apoi să se întindă la picioarele lui și să pună hainele lui peste ea. Astăzi, în iudaism 

există variante ale acestui lucru. Una este ca mirele să-și acopere mireasa cu o pânză, 

iar alta este ca atât mirele, cât și mireasa să se înfășoare pe umeri legându-i cu un șal 

de rugăciune, un tallit. În vechime, mirele își arunca haina peste soția sa, simbolizând 

unitatea lor și faptul că el este acum "acoperământul" ei.  

Dându-i instrucțiuni lui Rut să se așeze la picioarele lui Boaz și să se acopere cu 

hainele lui, ea îl cerea în căsătorie. Acest lucru este confirmat atunci când Boaz 

reacționează în v11: "Nu te teme, voi face tot ce-mi ceri..." Aceasta înseamnă că Rahab 

a devenit soacra lui Rut - ce minunat din partea Domnului că i-a dat acestei văduve 

evlavioase un nou soț și, mai mult decât atât, o soacră din patria ei! 

Boaz și Rut au continuat să aibă un fiu pe nume Obed, care a avut un fiu pe nume Isai, 

care a avut un fiu pe nume David. Străbunica lui David a fost Rut, iar stră-străbunica lui 

a fost Rahab.  



Cine ar fi știut că atunci când prostituata pe nume Rahab a evaluat situația, a crezut în 

Dumnezeul lui Israel, i-a protejat pe spioni și s-a căsătorit în familia lui Israel, că va fi 

stră-străbunica lui David și, prin urmare, în descendența lui Isus? Cine ar fi știut? Legea 

consecințelor neintenționate - pentru binele tuturor.  

Ceea ce vedem în viețile lui Rahab, Naomi și Rut este că, în ciuda circumstanțelor 

dificile, fiecare a făcut ceea ce trebuia. Lucrul moral. Rezultatul faptului că a făcut 

lucrurile în mod corect în mijlocul unor circumstanțe dificile și chiar amenințătoare de 

viață, a fost viața. Dumnezeu a reușit să împletească toate întâmplările în ceva frumos. 

Ceea ce vedem în această poveste este capacitatea lui Dumnezeu de a schimba viața 

unei prostituate și de a o onora prin faptul că face parte din neamul Mântuitorului. Îl 

vedem pe Domnul fiind milostiv cu o văduvă îndurerată într-o țară străină, dându-i un 

soț și o soacră din țara ei de origine. Îl vedem pe Domnul împletind evenimentele din 

mai multe vieți de-a lungul deceniilor pentru a aduce voia Sa pe pământ. El face același 

lucru în viețile noastre, printre cei dragi nouă. Aveți încredere în El. Aveți încredere în 

harul uimitor!  

 

Ultimul nostru exemplu săptămâna viitoare, până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 
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Bună ziua tuturor, 

În studiul nostru despre cum Domnul ne împletește viețile pentru a împlini voia Sa, 

ajungem acum la ultimul exemplu. 

Este vorba despre a nu ne simți obligați să-L presăm să ne împlinească fiecare detaliu 

al inimii noastre, de a ști când să spunem "destul". Sunt momente în care ne rugăm și 

presăm, grohăim și gemem pentru că vrem ca Dumnezeu să obțină totul exact perfect, 

rezultatele fiind adesea mai puțin decât cele așteptate. 

mailto:cwowi@aol.com


Regele Ezechia este doar un astfel de caz  

A fost un rege bun și foarte remarcabil al lui Iuda, atât de strălucit și totuși atât de 

imperfect. Pare a fi o persoană care încearcă să facă ceea ce este corect, crezând în 

ce este mai bun în oameni, ceea ce i-a adus câteva probleme - la fel ca tine și ca mine! 

Nefiind mulțumit de lucrarea Domnului în viața lui, a insistat pentru mai mult, iar mulți au 

avut de suferit ca urmare. Dacă ar fi fost în stare să se odihnească în Domnul și să lase 

lucrurile să fie așa cum sunt. Dar nu, el a trebuit să meargă înainte, să-L preseze pe 

Dumnezeu pentru mai mult. 

Câteva informații de fond 

Ezechia este regele lui Iuda, iar profeții Osea, Miheia și Isaia sunt activi în țară. S-a 

născut aproximativ în anul 741 î.Hr., a devenit rege la 25 de ani și a trăit în total 54 de 

ani, murind în jurul anului 687 î.Hr. Domnia sa este bine documentată în arhivele 

arheologice, pentru că el a făcut bazinul din Siloam (Ioan 9), care în zilele noastre este 

deschis pentru vizite publice.  

A fost împotriva lui Iuda și a lui Ezechia regele asirian, Sennacherib și-a adunat miile de 

oameni. Domnul a trimis un singur înger, ni se spune în Isaia 37:36, care a ucis 185.000 

de oameni din armata inamică. Umilit și învins, Sennacherib s-a întors acasă.   

Pur și simplu nu se poate inventa așa ceva 

După înfrângerea asirienilor, Isaia 38 consemnează că Ezechia s-a îmbolnăvit până la 

moarte. Talmudul, care este o colecție de lege orală (Mishnah) și de istorie/comentarii 

(Gemara), oferă povestea de fond. 

 

Acesta dezvăluie că Isaia i-a spus lui Ezechia că era bolnav pentru că nu reușise să se 

căsătorească și să aibă copii conform ordinii divine a lucrurilor din punct de vedere 

biologic și ca rege pentru a produce un moștenitor. Așa că Dumnezeu a îngăduit o 

boală care avea să ducă la moartea sa.   

Dar când Ezechia s-a rugat și s-a pocăit cu fervoare, Domnul S-a răzgândit înainte ca 

Isaia să părăsească incinta palatului. (Un exemplu de cuvânt profetic care nu s-a 

împlinit pentru că Dumnezeu S-a răzgândit ca răspuns la rugăciune) Isaia 38:5 

consemnează că Domnul i-a spus lui Isaia că i-a răspuns la rugăciunea sa și că i-a mai 

dat încă 15 ani (pentru a produce un moștenitor). 

Acești 15 ani suplimentari reprezintă povestea noastră.  

Ezechia se recuperează și, potrivit Talmudului, se căsătorește cu fiica lui Isaia, Hefziba, 

ceea ce înseamnă "Domnul se bucură de ea" (II Regi 21:1). Avem imaginea? Isaia 



profețește că regele va muri de o boală, permisă asupra lui pentru că nu și-a îndeplinit 

datoria regală și biologică de a avea copii. Când se pocăiește și i se dau 15 ani pentru a 

putea îndeplini această datorie, el se căsătorește cu fiica lui Isaia, făcându-l pe Isaia 

bunicul fiului lor. 

Ce s-a întâmplat în acești 15 ani în plus?  

Isaia 39 ne spune că unul dintre lucrurile care s-au întâmplat este că Babilonul a trimis 

"prinți" sau ambasadori la Ezechia pentru a-l felicita pentru sănătatea sa restabilită.  

Crezând ce este mai bun în oameni și raționalizând că Babilonul era la mare distanță, 

Ezechia le-a arătat prinților din Babilon întreaga vistierie regală. Toate comorile 

templului, toate depozitele naționale de aur și argint, până la depozitul regal de 

mirodenii și alimente. Aceasta a dat Babilonului o estimare exactă a puterii lui Iuda. 

Isaia i-a spus că a fost o prostie să dezvăluie acest lucru unui potențial inamic, iar 

națiunea va avea de suferit mai târziu din această cauză. Isaia 39: 3-7 

Ce s-a mai întâmplat în acești 15 ani? 

Manase și Hefziba au avut un fiu: Manase, din nou, ceea ce îl face pe Isaia bunicul lui 

Manase. II Cronici 32: 33 și 33:1 ne spune că Ezechia a murit când fiul său avea 12 ani, 

deci a devenit rege la vârsta de 12 ani.  

II Cronici 33: 1-10 ne spune că tânărul Manase a făcut rău, aducând înapoi toți zeii 

păgânilor, ridicând chiar altare păgâne în templul Domnului. Versetul 10 spune că 

Domnul i-a vorbit lui Manase și poporului său, dar aceștia nu au vrut să asculte. Îmi 

pare rău pentru mama lui, Hefziba, pentru că a fost soția unuia dintre cei mai evlavioși 

împărați de care se are cunoștință vreodată și mama unuia dintre cei mai răi împărați 

din istoria națiunii.  

Versetele 11-16 ne spun că Manase a fost capturat și trimis în Babilon, unde s-a pocăit 

cu adevărat, ajungând să-L cunoască pe Domnul. De asemenea, a fost întors pentru a 

conduce țara. În pocăința sa, el a anulat răul pe care îl făcuse anterior, dărâmând toate 

altarele păgâne și restaurând templul și altarul Domnului. A poruncit întregului Iuda să 

se închine Dumnezeului lui Israel. 

Dar... 

Între momentul în care a urcat pe tron, la vârsta de 12 ani, și momentul în care a ajuns 

să-L cunoască pe Domnul, a făcut un lucru oribil. L-a urât pe Isaia, bunicul său. De ce, 

nu știm. Cu siguranță ar fi știut că el era produsul acelor 15 ani în care tatăl său trebuia 

să producă un moștenitor - poate că în ochii lui credea că el chiar nu era dorit, nu era cu 

adevărat iubit, ci doar folosit pentru a menține linia familiei.  



Dacă este așa, putem înțelege furia lui față de tatăl său mai întâi și apoi față de bunicul 

său. La urma urmei, Isaia a fost cel care i-a spus tatălui său că va muri dacă nu va avea 

un fiu. Oricare ar fi fost motivul, ura lui s-a abătut cu toată forța asupra bunicului său.  

Iată ce s-a întâmplat  

Nu numai în Talmud, ci și în Noul Testament: Isaia a fugit de Manase într-o scobitură 

dintr-un cedru, dar a fost descoperit. Manase a ordonat să fie tăiat copacul cu Isaia 

prins înăuntru, tăindu-l pe Isaia în două. Evrei 11: 37 face o referire la acest lucru în 

"sala credinței", spunând despre diverși credincioși nenumiți care au suferit pentru 

credința lor: "Au fost uciși cu pietre, au fost tăiați în două, au fost uciși de săbii..." 

Acest mare om, Isaia, bunic al regelui, prieten al tatălui său, a murit ca martir. Ce durere 

de inimă trebuie să fi simțit mama lui văzându-și fiul ucigându-și tatăl! Manase s-a 

pocăit mai târziu și asta este bine, dar națiunea a suferit cumplit înainte ca Manase să 

se pocăiască.  

Ce s-ar fi întâmplat dacă Ezechia ar fi spus doar "bine" când i s-a spus că va 

muri? 

Aveți grijă pentru ce vă rugați. Domnul a reușit totuși să Își împletească calea în acei 15 

ani, deși cu dureri de inimă pentru toți. Noi ne pocăim pe verticală și Dumnezeu ne 

iartă, dar rana pe care o provocăm sau care ne este provocată este pe acest pământ, 

pe orizontală. Fiind de pe pământ, ea trebuie parcursă, trăită, tratată. Cu toate acestea, 

în toate aceste lucruri, Domnul este încă la lucru, încă merge înainte în viețile tuturor 

celor care Îl doresc. Mereu Cel care Își țese voia Sa în țesătura vieții noastre.  

Există domenii în care am insistat să facem cum vrem noi cu Domnul? Am insistat și am 

cerut uneori până când, în cele din urmă, am văzut că Domnul a răspuns, doar pentru a 

descoperi că lucrurile nu au mers așa cum credeam? Și atunci ne întrebăm adesea de 

ce a permis Dumnezeu să se întâmple așa ceva, uitând că noi am fost cei care am 

insistat ca El să ne dea ceea ce ne dorim.  

Luați în considerare posibilitatea ca unele dintre lucrurile prin care treceți acum 

să vă pregătească pentru ceea ce v-ați rugat. 

Adoptați o abordare de ansamblu a vieții, suntem deja în veșnicie, ceea ce înseamnă că 

vor mai fi, așa cum spune Biblia, veacuri care vor veni. Căutați-L pe El împletind totul, 

victoriile și înfrângerile noastre, momentele de înțelepciune și de nebunie, și veți vedea 

harul. Mult, mult, mult har.  

 

Un nou subiect săptămâna viitoare, până atunci, binecuvântări, 



John Fenn. 
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